
CoolThink@JC inspires digital creativity in all students through coding education, and nurtures students' use of technology 
for social good. Three of the participating students gave back to society and developed a mobile application to help senior 
citizens make good use of healthcare vouchers. During the development process, elder students had opportunities to 
develop their leadership and team-building skills. Ricardo had grown into a mature and collected team leader since being 
a shy team member the previous year.  Through tackling problems after problems, Ricardo ultimately led his team to won 
the championship of the territory-wide CoolThink@JC Competition.
 
「賽馬會運算思維教育」計劃透過編程啟發同學的數碼創
意，利用科技助己助人。三位同學所編寫的「善用長者
醫療券」程式，旨在解決醫療券被誤用的問題，並希
望能切實地幫助長者，回饋社會。過程中，高年級
的同學帶領低年級的隊友，培養領導能力、團隊
及協作精神。羅同學今年度是第二次參加比賽，
已經從一個羞澀的小隊員變成一個更成熟、工
作有序的小領袖，並藉著計劃進一步提高解
難能力，與隊友首次奪冠。

｜Hung Chi Ho 洪智皓｜
｜Da Roza Ricardo Antonio Ernesto 羅熙桐｜

｜Mok Ka Hei 莫嘉熙｜
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Make Good Use of the Health Care Vouchers
善用長者醫療券
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Y O U N G  S T U D E N T S  I N S P I R E D  T O
A P P L Y  T H E M S E L V E S  T O  S O C I A L  G O O D

小 學 生 走 進 大 社 會   學 以 致 用

CREATED AND FUNDED BY  策 劃 及 捐 助

CO-CREATED BY   聯 合 策 動

Join us now as CoolThinkers!
立即加入我們CoolThinkers的行列！

In many schools today, the phrase "computer-aided instruction" means making the computer 
teach the child... In my vision, the child programs the computer and, in doing so, both acquires a 
sense of mastery over [one of the most] powerful technology and establishes an intimate contact 
with some of the deepest ideas...from the art of intellectual model building.
 

現時許多學校均採用「電腦輔助教學」，意思是使用電腦教導學生⋯⋯在我看來，孩子應當反過來透過
程式指示電腦，學生不單因為能掌控尖端的電腦技術而感到自豪，亦可以培養建構知識的技藝和內化其
中的深層概念。

The late MIT Professor Seymour Papert
 “Mindstorms: Children, Computers, And Powerful Ideas”


